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Osallistujat Aho Kimmo puheenjohtaja
Urpolahti Annika 1. varapuheenjohtaja
Tuuna Markku 2. varapuheenjohtaja
Seppälä Saara 3. varapuheenjohtaja
Aalto Hannu
Ahti Antti
Eura Juha
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Haapakoski Juha
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Hyvönen Jarmo
Hörkkö JariAntti
Jaanto Martti
Jalkanen Heini
Junnila Vilhelm
Kanerva Jarkko
Kärkkäinen Terhi §72 (osa)  §76
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Laine Harri
Laine Lauri
Latvala Eero
Lindström Jan
Maine Mirva
Maja Pirjo
Manner Juha
Mbing David
Mälkiä Elina
Outinen Sari
Palomäki Harri
Pentti Anne
Ritvanen Pekka
Rönnholm Mikko
Saksi Anita
Salokangas Elina
Santalahti Samuli
Sipponen Kaisa
Takanen Juha
Tavio Tero
Tähti Jussi
Valtonen Lasse
Vienonen Hannele
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Wilenius Jasper
Suomi Akusti nuorisovaltuuston

edustaja
Mutanen Jouni kaupunginjohtaja
Luotio Riitta hallintojohtaja

Laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kuntalain 108 §:n mukaan kaupunginvaltuusto on päätösvaltainen, kun
vähintään 2/3 valtuutetuista on saapuvilla.

Kokouskutsu esityslistoineen on hallintosäännön 99 §:n mukaisesti
8.10.2020 lähetetty valtuutetuille, kaupunginhallituksen jäsenille ja
kaupunginjohtajalle. Kokouksesta on samana päivänä tiedotettu
kaupungin verkkosivuilla.

Lisäksi kokouksesta on kaupunginhallituksen 15.6.2020 tekemän
päätöksen mukaisesti annettu yleisesti tieto Rannikkoseudussa 6.10.2020
ja Turun Seutusanomissa 1.10.2020.

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja
päätösvaltaiseksi.

Pöytäkirjantarkastajat

Tarkastusvuorossa ovat valtuutetut Mikko Laaksonen ja Harri Laine.

Tarkastus suoritetaan kaupungin keskusvirastossa hallintojohtajan
virkahuoneessa maanantaina 19.10.2020 kello 15.00.

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Mikko Laaksonen ja Harri
Laine

Käsitellyt asiat § 70  76

Allekirjoitukset

Kimmo Aho Riitta Luotio
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä

Pöytäkirjan tarkastus

Naantalissa  19 .   lokakuuta 2020

Mikko Laaksonen Harri Laine
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Kummivaltuutetun valinta nuorisovaltuustolle Kaisa Sipposen tilalle

698/01.06.00/2018

Kaupunginhallitus 21.09.2020 § 286

Hallintojohtaja Riitta Luotio:

Kaupunginvaltuusto on 3.2.2020 valinnut toimikaudeksi 1.4.2020 
31.5.2021 seitsemän kummivaltuutettua (Kaisa Sipponen, Toni Forsblom,
Tom my Björkskog, Eero Latvala, Annika Urpolahti, Sari Outinen ja Harri
Pa lo mä ki), joiden tehtävänä on toimia linkkeinä nuorisovaltuuston ja kau
pun gin päätöksentekoelimien välillä.

Kummivaltuutettu Kaisa Sipponen on 8.9.2020 pyytänyt monien pääl lek
käi syyk sien vuoksi eroa kummivaltuutetun tehtävästä.

Kummivaltuutettujen määrästä ei ole olemassa määräyksiä. Yleinen käy
tän tö on, että kummivaltuutettuja nimetään tehtävään muutama.

Kuntalaissa (410/2015, 26 §) säädetään nuorisovaltuustosta seuraava:

”Nuorten osallistumis ja vaikuttamismahdollisuuksien
varmistamiseksi kun nan hal li tuk sen on asetettava
nuorisovaltuusto tai vastaava nuorten vai kut ta ja ryh mä ja
huolehdittava sen toimintaedellytyksistä. Nuorisovaltuusto voi
olla useamman kunnan yhteinen.

Nuorisovaltuustolle on annettava mahdollisuus vaikuttaa
kunnan eri toi mi alo jen toiminnan suunnitteluun, valmisteluun,
toteuttamiseen ja seurantaan asiois sa, joilla on merkitystä
kunnan asukkaiden hyvinvointiin, terveyteen, opis ke luun,
elinympäristöön, asumiseen tai liikkumiseen sekä muissakin
asiois sa, joiden nuorisovaltuusto arvioi olevan lasten ja
nuorten kannalta mer kit tä viä. Nuorisovaltuusto tulee ottaa
mukaan lasten ja nuorten osal lis tu mi sen ja kuulemisen
kehittämiseen kunnassa.”

Naantalissa nuorisovaltuuston toimintaa on järjestetty omana toimintana yli
10 vuotta. Toiminnan koordinoinnista vastaa kaupungin nuorisotoimi. Kau
pun gin hal li tuk sen 15.1.2018 vahvistamissa säännöissä nuorisovaltuuston
tär keäk si tehtäväksi on kirjattu mm. hallinnonaloilla tapahtuvan toiminnan
edis tä mi nen ja seuraaminen nuorten näkökulmasta sekä kaupungin ja
nuor ten välisen yhteistyön edistäminen.

Kaupunginvaltuusto valitsee keskuudestaan yhden tai useamman kum mi
val tuu te tun, joka/jotka toimivat linkkeinä nuorisovaltuuston ja kaupungin
päätöksentekoelimien välillä.
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Kaupunginhallitus § 286 21.09.2020
Kaupunginvaltuusto § 70 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus esittää, että

 kaupunginvaltuusto myöntää valtuutettu Kaisa
Sipposelle eron kummivaltuutetun tehtävästä ja

 kaupunginvaltuusto valitsee keskuudestaan 31.5.2021
päättyväksi toimikaudeksi uuden kummivaltuutetun
valtuutettu Kaisa Sipposen tilalle.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 § 70

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginvaltuusto

 myöntää valtuutettu Kaisa Sipposelle eron kum mi val
tuu te tun tehtävästä

  valitsee keskuudestaan 31.5.2021 päättyväksi toi mi
kau dek si uuden kummivaltuutetun valtuutettu Kaisa
Sip po sen tilalle.

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin. Kum mi val tuu te
tuk si valittiin varavaltuutettu Markus Helenius.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Valtuutettu Lasse Valtosen ym. valtuustoaloite vuokra-asuntojen
rakentamismahdollisuuksien selvittämisestä Livonsaaren-Velkuan
alueella

407/00.07.01/2019

Kaupunginvaltuusto 10.06.2019 § 47

Valtuutettu Lasse Valtonen luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan
15 val tuu te tun allekirjoittaman aloitekirjelmän:

"Aloite koskee LivonsaarenVelkuan saaristoaluetta. Kau pun
ki selvittäisi voitaisiinko tälle alueelle rakentaa muutamia
vuok ra asuntoja esim. Naantalin Vuokratalojen toimesta
vaik ka Teersalon kaavaalueelle.

Perustelut:

Velkuan koulu on tällä hetkellä vetovoimainen ja kiinnostava
pie neh kö saaristokoulu, johon lapsiperheillä on selkeä kiin
nos tus. Nyt kaupunki panostaa huomattavasti Velkuan kou
luun ja investointi vuokraasuntoihin tukisi koulun ja alueen
elin voi mai suut ta jatkossa. Alueella on selvästi tarvetta vuok
raasun noil le perheiden tarpeelle.

Naantalin elinvoimaohjelmassa todetaan: ”Kasvava ja ve to
voi mai nen Naantali, kehitetään saariston vetovoimaisuutta
asuin paik ka na ja matkailukohteena.” Yhtenä toimenpiteenä
täl le asialle esitetään vuokraasuntojen määrän lisääminen
saa ris tos sa. Tämä mahdollistaisi muuttajille ns. kokeilun on
ko saaristoasuminen heille sovelias asumismuoto. Koska
ton tin hankinta ja rakentaminen on liian iso kynnys monelle
kou lus ta ja saaristoasumisesta kiinnostuneelle. Siksi esi te
tään, että kaupungin toimesta selvitetään mahdollisuudet teh
dä vuokraasuntoja tälle alueelle.

KOKOUSKÄSITTELY:

Merkittiin, että valtuutettu Harri Palomäki poistui kokouksesta
en nen tämän asian käsittelyä kello 20.30.

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi.



Naantalin kaupunki Pöytäkirja 7/2020 7

Kaupunginvaltuusto § 47 10.06.2019
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Kaupunginhallitus 17.06.2019 § 237

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisille pal ve
luil le valmisteltavaksi ja mahdollisia toimenpiteitä varten.

Tekniset palvelut hankkivat asiasta Naantalin Vuok ra ta
lot Oy:n lausunnon.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Tekninen lautakunta 16.09.2020 § 71

Kiinteistöpäällikkö Pekka Alm 9.9.2020:

Naantalin kaupungilla on kaksi asemakaavoitettua rivitalon ra ken nus paik
kaa vapaana Teersalossa. Paikat sijaitsevat siten, että ne soveltuvat si jain
tin sa puolesta hyvin saaristokoulun oppilaiden perheiden asuntojen ra ken
ta mi seen.

Naantalin Vuokratalot Oy toteuttaa ja tarjoaa kaupunkikonsernissa vuok
raasun to ja.

Naantalin Vuokratalot Oy on käsitellyt mahdollisuutta vuokratalojen ra ken
ta mi seen Teersalon alueelle Lasse Valtosen aloitteen pohjalta. Te ke mien
sä selvitysten mukaan Vuokratalot ei pysty toteuttamaan rakennuksia alu
eel le ilman kaupungin tukea ja takausta. Kaupunki ei ole tehnyt päätöstä
tues ta eikä takauksesta.

TEKNINEN JOHTAJA:

Tekninen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen
kau pun gin val tuus tol le selostusosan mukaisen vastauksen
Las se Valtosen ym. valtuustoaloitteeseen vuokraasuntojen
ra ken ta mi sek si LivonsaariVelkua alueelle.

KOKOUSKÄSITTELY:

Hannu Aalto, Mikko Laaksonen ja Jan Lindström poistuivat
yh tei sö jää vei nä asian käsittelyn ajaksi. Perusteluna Naantalin
Vuok ra ta lot Oy:n hallituksen jäsenyys.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Kaisa Vallavuori ehdotti Heikki Lindgrenin kannattamana, et
tä kaupunki tekisi nettiin palvelun, johon voisi laittaa oma ko ti
ta lon sa vuokralle Velkuan ja Livonsaaren alueella.

Tämän jälkeen hyväksytyn äänestysesityksen mukaisesti
suoritetussa äänestyksessä teknisen johtajan
päätösesityksen puolesta äänestivät Martti Jaanto, Atte
Liitola, Mika Ratilainen, Salo Kari ja Anne Tirkkonen.
Vallavuoren ehdotuksen puolesta äänestivät Heikki Lindgren,
Janne Muikkula, Elina Mälkiä, Kaisa Vallavuori ja Seija
Salminen.

Äänestystulos 5 jaaääntä ja 5 eiääntä, joten puheenjohtajan
jaaää ni ratkaisi. Puheenjohtaja totesi äänestyksen pe rus
teel la teknisen lautakunnan päättäneen hyväksyä teknisen
joh tah jan ehdotuksen.

TEKNINEN LAUTAKUNTA:

Teknisen johtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus 05.10.2020 § 298

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus

 merkitsee teknisen lautakunnan valtuutettu Lasse Val
to sen ym. aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen
ja saattaa sen valtuuston tietoon

 ehdottaa valtuustolle, että valtuutettu Lasse Valtosen
ym. aloite merkitään loppuun käsitellyksi.

KOKOUSKÄSITTELY:

Merkitään että Hannu Aalto ja Jan Lindström poistuivat yh tei
sö jää vei nä asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. Jää viy
den perusteena oli Aallon osalta Naantalin Vuokratalot Oy:n
hal li tuk sen jäsenyys ja Lindströmin osalta puolison jäsenyys
Naan ta lin Vuokratalot oy:n hallituksessa.

Merkitään, että puhetta kokouksessa johti kh:n 1. va ra pu
heen joh ta ja Vilhelm Junnila tämän asian käsittelyn ajan.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 § 71

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginvaltuusto merkitsee valtuutettu Lasse Valtosen
ym. aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen.

Valtuutettu Lasse Valtosen ym. aloite merkitään loppuun
käsitellyksi.

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Valtuutettu Hannu Raittolan ym. valtuustoaloite uimahallin
toteuttamisesta

525/00.07.01/2017

Kaupunginvaltuusto 22.05.2017 § 69

Valtuutettu Hannu Raittola luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan
kah den valtuutetun allekirjoittaman aloitekirjelmän:

"Tekemiämme uimahallihallialoitteita ja talousarvioesityksiä
se kä nimenkeräyslistoja uimahallista on luultavasti kym me
niä. Ne on otettu hengiltä jokseenkin välittömästi, nähtävästi
ajat te le mat ta kunnolla koko asiaa.

Kansanterveyslain mukaisesti monipuolinen uimahalli to teut
taa tehokkaasti terveitä elämäntapoja ja tuo kuntouttavan te
hok kaan terveystyön jokaisen ulottuville. Paras uimahallin
hal lin nol li nen paikka on sosiaali ja terveyslautakunnan alai
suu des sa.

Tulevan uimahallin kantava ajatus julkiilmeessä olisi kansan
kun non ja työn arvostus.

Jos soteyritelmä joskus toteutuu, siirtyy uimahalli silloin maa
kun nan hallintaan, toiminta kuitenkin säilyisi.

Emme tee suorasanaista esitystä, koska ne on helppo teilata.
Ym mär tä vä kaupunginvaltuusto voi vanhoista esityksistä ot
taa mie lui san ja ryhtyä töihin yllä olevan mukaisesti."

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi.

Kaupunginhallitus 29.05.2017 § 243

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen ym pä ris tö vi ras
tol le sekä sivistysvirastolle val mis tel ta vak si ja mahdollisia toi
men pi tei tä varten.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Kulttuuri ja vapaaaikalautakunta 3.4.2019 § 5

Vapaaaikatoimensihteeri Maija Puolakanaho

Raision uintikeskus Ulpukan läheisyys on mahdollistanut, että Naantalin
kau pun ki on voinut järjestää monenlaista vesiliikuntaa kaupunkilaisille Ul
pu kas sa. Lii kun ta pal ve lut järjestää sekä kesällä että keväällä 5vuotiaiden
ui ma kou lut Ul pu kas sa. Uimakouluryhmät ovat olleet pääsääntöisesti täyn
nä. Van hem mat ovat kuljettaneet itse lapsensa Raisioon ja tämä ei ole
osoit tau tu nut on gel mak si.

Koulujen opetussuunnitelmiin kuuluvia uimakouluja ja uintitunteja  jär jes te
tään Ulpukassa myös koulupäivinä. Koululaiset kuljetetaan Ulpukkaan lin
jaau tol la.

Liikuntapalvelut järjestää maksuttoman uimahallikuljetuksen Ulpukkaan
maa nan taiil tai sin tammitoukokuu ja syysjoulukuu välisenä ai ka na. Kul je
tus lähtee Rymättylän keskustasta.

Seniorikorttiin (65+) on sisällytetty uintikeskus Ulpukan käyttö kolme ker
taa viikossa arkipäivisin ennen klo 14.00 ja maanantaisin seniorikortilla
pää see uimaan myös klo 17.00 jälkeen. Maanantaiillan uinti on lisätty se
nio ri kort tiin 1.3.2019 alkaen, jotta seniorikortin haltijat voivat käyttää mak
su ton ta ui ma hal li kul je tus ta uimahallimatkoilla.

Aurinkosäätiön uimaaltaassa järjestetään myös monenlaista vesiliikuntaa
niin naantalilaisten yhdistysten kuin myös kaupungin soveltavan liikunnan
toi mes ta. Vauvauintia järjestää yksityinen toimija.

Naantalin kylpylä järjestää vesijumppaa aikuisille omissa tiloissaan. Kau
pun gil la on sopimus kylpylän kanssa, mikä mahdollistaa naantalilaisille
nor maa li hin to ja edullisemman käytön sovittuina aikoina.

Uimarantoja ja uimapaikkoja on sekä KantaNaantalissa että saaristossa.
Tal vi uin ti paik ko ja ylläpidetään kaupungin toimesta Nunnalahdessa ja Tai
mos sa. Lisäksi Naantalin Purjehdusseura järjestää avantouintia Lam mas
luo dos sa.

Vuonna 2004 Naantalin kaupunki selvitti uimahallin rakentamis ja käyt tö
kus tan nuk sia. Kustannusarvio hallille oli tuolloin yli 4.9 miljoonaa euroa.
Käyt tö kus tan nuk set/vuo si sisälsivät arviossa henkilöstö, lämmitys ja säh
kö kus tan nuk sia. Vuotuisiksi kustannuksiksi arvioitiin tuolloin yli
800 000 eu roa.

Uimahallin sijainniksi esitettiin vuonna 2004 Maijamäen koulun viereisen
met sän kalliorinnettä, joka olisi mahdollistanut yhteisparkkitilojen käytön
kou lun kanssa. Tällä hetkellä Maijamäen pihalle on suunniteltu Maijamäen
lä hi lii kun ta paik ka, jonka seurauksena mm. parkkipaikat pihaalueelta pois
tu vat.  Mai ja mä en lähiliikuntapaikka on tarkoitus rakentaa vuonna 2019.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Uimahalli vuoden 2004 selvityksen mukaan olisi ollut ns. keskisuuri ui ma
hal li, jonka kävijämääräksi arvioitiin 100 000 uimaria/vuosi.

Naantalin kaupungin voimassa olevassa toiminta ja taloussuunnitelman
in ves toin ti osas sa on varauduttu vuodelle 2023 siihen, että vanhan jäähallin
(Ku pa ri vuo ri hal li) tilalle rakennetaan uusi halli. Lisäksi toiminta ja ta lous
suun ni tel mas sa on vuodelle 2021 varattu 60 000 euron määräraha Ka le
van nie men koulun yhteyteen rakennettavan liikuntahallin suunnitteluun.
Näi den hankkeiden toteutumisen jälkeen voidaan miettiä uimahallin suun
nit te lua.

VAPAAAIKATOIMEN PÄÄLLIKKÖ:

Kulttuuri ja vapaaaikalautakunta antaa kau pun gin hal li tuk
sel le ja edelleen kaupunginvaltuustolle selostusosan mu kai
sen vastauksen Hannu Raittolan ym. valtuustoaloitteeseen.

KULTTUURI JA VAPAAAIKALAUTAKUNTA:

Vapaaaikatoimen päällikön ehdotus hyväksyttiin.

Tekninen lautakunta 16.09.2020 § 69

Kiinteistöpäällikkö Pekka Alm 9.9.2020:

Teknisen lautakunnan roolina on lähteä kehittämään tilahankkeita, joista
kau pun gin palvelutoiminnoista vastaavat lautakunnat ovat tehneet ti lan tar
ve pää tök set. Uimahallin rakentamista on käsitelty useaan otteeseen kau
pun gin toimielimissä. Käsittelyissä on päädytty jatkamaan ui ma hal li pal ve
lui den osalta nykyisellä linjalla, jossa kaupungilla ei ole omaa uimahallia,
mut ta kuntalaisten uimahallipalveluiden käyttöä tuetaan alueen muissa
hal leis sa tarpeelliseksi katsotulta osalta.

TEKNINEN JOHTAJA:

Tekninen lautakunta antaa osaltaan kaupunginhallitukselle ja
edel leen kaupunginvaltuustolle selostusosan mukaisen vas
tauk sen Hannu Raittolan ym. valtuustoaloitteeseen.

TEKNINEN LAUTAKUNTA:

Teknisen johtajan ehdotus hyväksyttiin.
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Kaupunginhallitus § 297 05.10.2020
Kaupunginvaltuusto § 72 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Kaupunginhallitus 05.10.2020 § 297

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus

 merkitsee kulttuuri ja vapaaaikalautakunnan sekä
tek ni sen lautakunnan valtuutettu Hannu Raittolan ym.
aloit tee seen antaman selvityksen tiedokseen ja saattaa
sen valtuuston tietoon

 ehdottaa valtuustolle, että valtuutettu Hannu Raittolan
ym. aloite merkitään loppuun käsitellyksi.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 § 72

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginvaltuustomerkitsee kulttuuri ja va paaai ka lau ta
kun nan sekä teknisen lautakunnan valtuutettu Hannu Rait to
lan ym. aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen.

Valtuutettu Hannu Raittolan ym. aloite merkitään loppuun kä
si tellyksi.

KOKOUSKÄSITTELY:

Merkittiin, että valtuutettu Terhi Kärkkäinen saapui
kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana klo 18.18.

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin.
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Kaupunginvaltuusto § 38 27.04.2020
Kaupunginhallitus § 157 04.05.2020
Tekninen lautakunta § 72 16.09.2020
Kaupunginhallitus § 299 05.10.2020
Kaupunginvaltuusto § 73 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Varavaltuutettu Viljo Mannerjoen ym. valtuustoaloite uusiutuvan energian
käytöstä kaupungin kiinteistöissä

324/00.07.01/2020

Kaupunginvaltuusto 27.04.2020 § 38

Varavaltuutettu Viljo Mannerjoki luki ja jätti valtuuston kokouksessa seu
raa van valtuustoaloitteen:

"Suomi pyrkii hiilineutraaliksi vuoteen 2035 mennessä, eikä
ta voi te onnistu ilman jokaisen kansalaisen, kunnan ja valtion
toi mia. Naantalissa kesäisin asuva tasavallan presidentti
Sau li Niinistö on ottanut selvästi kantaa ilmastonmuutoksen
ole van todellinen uhka, ei mielipidekysymys. On aika toimia.

Suomen Ympäristökeskuksen mukaan Naantalin kaupungin
mer kit tä vim mät päästölähteet ovat energiankulutus (työ ko
nei den polttoaineet, kiinteistöjen lämmitys ja sähkönkulutus)
se kä tieliikenne. Naantalilla on tällä hetkellä 14 päiväkotia,
kah dek san alakoulua, kaksi yläkoulua, lukio, kaupungintalo
se kä useita muita, joko suorassa tai kuntayhtiöiden alaisia,
kiin teis tö jä, joilla on runsas energian tarve niin läm mi tyk ses
sä kuin sähkön käytössä. Hukkaan heitetyn energian määrä
tu lee poistaa ja kiinteistökohtaista energiaomavaraisuutta li
sä tä, jotta pitkällä aikavälillä säästymme rahan tuhlaukselta.
Sa mal la vähennämme Naantalin tuottamia CO²päästöjä.
Täs tä hyötyvät luonto, yritykset, yksilöt ja kunta – siis kaikki.

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Naantalin kau
pun ki selvittää omistamiensa kiinteistöjen, hallinnoimiensa
yh tiöi den ja tiedossa olevien tulevien uudisrakennusten mah
dol li suu det uusiutuvan energian lisäämiseen ja ener gia te hok
kuu den parantamiseen. Toimenpiteitä voisivat olla esi mer kik
si aurinkopaneelien lisääminen kiinteistöjen katoille tai ton teil
le ja kiinteistökohtaisten lämmitysmuotojen vaihtaminen ym
pä ris tön kannalta parempiin ratkaisuihin.

Tämän lisäksi esitämme selvitystä kaupungin autokannan
uu dis ta mis ta uusiutuvan energian ratkaisuihin sekä työn te ki
jöi den mahdollisuutta käyttää autojen latauspisteitä kau pun
gin hallinnoimissa kiinteistöissä."

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi.
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Kaupunginvaltuusto § 38 27.04.2020
Kaupunginhallitus § 157 04.05.2020
Tekninen lautakunta § 72 16.09.2020
Kaupunginhallitus § 299 05.10.2020
Kaupunginvaltuusto § 73 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Kaupunginhallitus 04.05.2020 § 157

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisille pal ve
luil le valmisteltavaksi ja mahdollisia toimenpiteitä varten.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Tekninen lautakunta 16.09.2020 § 72

Kiinteistöpäällikkö Pekka Alm 9.9.2020:

Varavaltuutettu Viljo Mannerjoen valtuustoaloitteessa esitetään, että kau
pun ki tekisi selvityksen kaupunkikonsernin rakennusten ener gia te hok kuu
den parantamisesta ja uusiutuvan energian käytön li sää mis mah dol li suuk
sis ta.

Naantalin kaupunginvaltuusto on hyväksynyt 16.3.2020 Naantalin ym pä ris
tö oh jel man, jonka päämääränä on taata Naantalin asukkaille terveellinen,
viih tyi sä ja luonnontaloudellisesti kestävä elinympäristö nyt ja tu le vai suu
des sa. Ympäristöohjelman ensimmäisen toimintakauden toimenpiteet koh
dis tu vat vuosille 2020–2024. Ohjelman strategiset tavoitteet ja toi men pi
teet liittyvät ilmastonmuutoksen hillintään, luonnon monimuotoisuuden tur
vaa mi seen, Saaristomeren tilan parantamiseen ja kestävän kehityksen pe
ri aat tei den mukaiseen toimintaan.

Ympäristöohjelma koskee kaupungin omaa toimintaa. Kunnan tekemillä
rat kai suil la voidaan mahdollistaa kuntalaisten ekologisemmat arjen va lin
nat esimerkiksi kiinteistöjen energiaratkaisuissa ja lii ken ne käyt täy ty mi ses
sä.

Kiinteistöjen energiakäytön hillitsemiseen tähtääviin toimenpiteisiin kau
pun ki tähtää esimerkiksi liittymällä kuntaalan ener gia te hok kuus so pi muk
seen (KETS). Sopimuksessa pyritään lisäämään liittyjän kiinteistöjen ener
gian käy tön kannattavuutta ja karsimaan turhia energiakuluja. Liittyjä saa
pork ka nan energiatehokkuusinvestointeihin valtion energiatukea. Tavoite
KETSso pi muk seen liittymisestä ollaan ottamassa taloussuunnitelmaan
2021 – 2024.

Tekeillä olevissa uudiskohteissa on suunnittelun yhteydessä arvioitu uu siu
tu van energiankäytön mahdollisuudet. Velkuan kouluun ja Luonnonmaan
per he ta loon ollaan arvioinnin perusteella toteuttamassa aurinko ja maa
läm pö ke räi met.
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Kaupunginvaltuusto § 38 27.04.2020
Kaupunginhallitus § 157 04.05.2020
Tekninen lautakunta § 72 16.09.2020
Kaupunginhallitus § 299 05.10.2020
Kaupunginvaltuusto § 73 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Kaupungin autokantaa on myös alettu päivittämään sähkökäyttöiseksi.
Vuon na 2020 on hankittu viisi sähköautoa kaupungin eri palvelutoimintojen
käyt töön. Autokannan sähköistämistä on tarkoitus jatkaa tulevina vuosina.

TEKNINEN JOHTAJA:

Tekninen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen
kau pun gin val tuus tol le selostusosan mukaisen vastauksen
Vil jo Mannerjoen valtuustoaloitteeseen uusiutuvan energian
käy tös tä kaupungin kiinteistöissä.

TEKNINEN LAUTAKUNTA:

Teknisen johtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus 05.10.2020 § 299

KAUPUNGINJOHTAJA:

Kaupunginhallitus

 merkitsee teknisen lautakunnan varavaltuutettu Viljo
Man ner joen aloitteeseen antaman selvityksen tie dok
seen ja saattaa sen valtuuston tietoon

 ehdottaa valtuustolle, että varavaltuutettu Viljo Man ner
joen ym. aloite merkitään loppuun käsitellyksi.

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 § 73

KAUPUNGINHALLITUS:

Kaupunginvaltuusto merkitsee Viljo Mannerjoen aloitteeseen
antaman selvityksen tiedokseen.

Varavaltuutettu Viljo Mannerjoen ym. aloite merkitään
loppuun käsitellyksi.

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin.
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Kaupunginvaltuusto § 74 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Valtuutettu Mikko Rönnholmin ym. valtuustoaloite
Saaristomeren/Naantalin aukon vesien pelastustoimien rahoittamisesta
vuoden 2021 talousarviossa

716/00.07.01/2020

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 § 74

Valtuutettu Mikko Rönnholm luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan
val tuus to aloit teen:

"Mikko Rönnholm ym. teimme aloitteen Naantalin kau pun gin
val tuus tos sa 2.9.2002 Naantalin aukon ja sen ympäristön ve
sien suo je lu toi men pi teis tä

Aloitteessa kirjoitimme
"Samalla kun on suojelun välttämättömyys ymmärretty, on
myös tullut esille tehokkaittenkin toimenpiteiden pit kä jän tei
syys: Tänään tehtävät toimet tuottavat tulosta vasta vuo si
kym men ten päästä. Vastuu on meidän, jotka olemme omilla
toi mil lam me vuosikymmenten aikana olleet rasitusta li sää
mäs sä ja siksi meidän on toimittava nyt. Meillä on oltava
myös valmiutta sijoittaa tulevien sukupolvien ympäristöön,
kun siitä kuitenkin jo lähiaikoinakin voi olla iloa tai ainakin pa
rem paa mieltä."

Ja lopuksi totesimme:
"Suuri kuormitus tulee altaaseen laskevista maa ja met sä ta
lou den kuormituksesta. Kuormituksen vähentämiseen olisi
pääs tä nopeasti. Tällaisiin toimenpiteisiin on ryhdytty esi mer
kik si Itä Uudellamaalla. Keskeinen keino on ollut suo jaaluei
den lisääminen. Kuormitusta on myös vähennytty niittämällä
kais lik koa maalle kompostoitavaksi"

Aloitteen varsinainen ehdotusosa kuului:
että Naantalin kaupunginhallitus ryhtyisi toimenpiteisiin Naan
ta li aukon sisävesialtaan vesien kuormituksen vä hen tä mi sek
si ehdottomalla yhteistoimintaa Merimaskun, Askaisten, Le
mun ja Maskun kuntien kanssa yhteisesti laadittavasta ve
sien suo je lu suun ni tel mas ta ja sen rahoituksesta,johon olisi
saa ta va myös maakunnallista, kansallista ja EU:n tukea.

Kuten tiedämme, Naantalissa ei ryhdytty ehdotettuihin toi
men pi tei siin. Naantali on tosin ollut puheissa aktiivinen ja
osal lis tu nut Turun ja Helsingin kaupunkien ver kos to aloit tee
seen Itämeren tilan parantamiseksi. Mutta tämä ei riitä.

Nimittäin: Ainutlaatuinen saaristomeri projekti on karulla ta
val la tehnyt tiettäväksi, että Saaristomeren tila ei ole pa ran tu
nut 30 vuoteen. Siis 18 vuotta sitten olisi ollut aihetta ryhtyä
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Kaupunginvaltuusto § 74 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

to del li siin toimenpiteisiin.Yllä mainittu projekti toimii ak tii vi ses
ti monilla tahoilla saaristomeren tilan parantamiseksi.

Naantalin tämän vuoden saaristoareenassa aihe oli esille ja
taas puhuttiin ja taas oltiin yhtä mieltä tekemisen tarpeesta.
Mei dän www.sdpnaantali.fi blogi palstalla kirjoitin elokuussa:
"Tiedetään, että tekemättä ei voi jättää. Tiukka lainsäädäntö
tuo tan nol le ja riittävä rahoitus pelastustoimille. Säädäntöä on
val vot ta va ja maanviljelyn on sääntöjä noudatettava ja var
mis tet ta aktiivisesti säännellyn toteuttaminen  se olkoon jul
ki sen tuotantotuen ehto Nro 1.

Valtion ja kuntien on toimintaa rahoitettava ja rahat on suun
nat ta va kohteisiin sen perustella mistä toimesta on eniten
Saa ris to me ren kannalta hyötyä. Ja sitten tule kovin pointti:
Tä mä on rahoitettava.

"Ja nyt ei ole varaa olla sivusta seuraajana, vaan Naantalin,
jol le valtio on ollut avokätinen, on ryhdistäydyttävä ja osal lis
tut ta va Saaristomeren pelastustoimiin ja siksi eh do tam
me,että vuoden 2021 talousarvioon otettaisiin merkittävä
mää rä ra ha Saaristomeren pelastustoimien rahoittamiseksi
Naan ta lin alueella."

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi.
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Kaupunginvaltuusto § 75 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Valtuutettu Vilhelm Junnilan ym. valtuustoaloite ikäihmisten
palvelusetelin laajentamisesta ja seniorikortin kehittämisestä

717/00.07.01/2020

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 § 75

Valtuutettu Vilhelm Junnila luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan
val tuus to aloit teen:

"Ikäihmisten palveluihin tarkoitetun palvelusetelin käytön laa
jen ta mi nen on perusteltua, jotta ikäihminen voi asua omassa
ko dis saan mahdollisimman pitkään. Tämä on monen iäkkään
oma toive, mutta myös vanhuspalvelulaki korostaa kotiin an
net ta vien palveluiden ensisijaisuutta. Osa kaupungin asuk
kais ta on jo hyvin iäkkäitä, jonka johdosta heidän ei voida
enää olettaa hoitavansa kaikkia vastuulleen sälytettyjä as ka
rei ta.

Asukkaiden vastuulla on esimerkiksi 32 000 m2 jal ka käy tä
vien talvikunnossapitoa. Naantali ei ole kustannussyistä ha
lun nut laajentaa talvikunnossapitoa koskettamaan näitä
aluei ta. Kaupunki voi kuitenkin huomioida ikäihmisten in hi mil
li sen tarpeen laajentamalla palvelusetelin käyttöä lumitöihin
ja muihin tehtäviin, kuten muualla maassa on tehty. Lu kui sis
sa kunnissa on käytössä lumiseteli ja muita vanhusten pal ve
lusete lin laajennusosia. Aiemmin esitettyjä kustannuksia ei
syn ny, kun palvelu rajataan koskettamaan toimintakyvyltään
ra joi tet tu ja tai tiettyjä ikäryhmiä, kuten yli 75vuotiaita. Siten
Naan ta li kantaisi vastuunsa ikäihmisten inhimillisestä koh te
lus ta ja tekisi sen huomattavasti aiempia laskelmia edul li sem
min.

Koronatilanteen vuoksi osa seniorikorttiin kuuluvista lii kun ta
mah dol li suuk sis ta on jouduttu perumaan. Valtaosa se nio ri
kor tin käyttöön oikeutetuista asukkaista kuuluukin jollain ta
val la riskiryhmiin ja siksi ohjatut liikunnat ja vastaavat so si aa
li set tapahtumat ovat muutenkin jääneet käyttämättä. Koska
ko ro na ti lan ne voi jatkua vielä pitkään, on tärkeää, että kau
pun ki valmistelee vaihtoehtoisia ja poikkeusolojen tur va vaa ti
muk set huomioivia liikuntamahdollisuuksia, kuten esimerkiksi
pien ryh mis sä ulkoilua.
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Kaupunginvaltuusto § 75 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Me allekirjoittaneet kaupunginvaltuutetut esitämme, että
Naan ta li aloittaa selvityksen palvelusetelin laajentamisesta
pien ta lois sa asuvien ikäihmisten aurausavun ja mahdollisten
mui den askareiden käyttöönottamiseksi ja kehittää se nio ri
kort tia valmistelemalla vaihtoehtoisia ja poikkeusolojen tur va
vaa ti muk set huomioivia liikuntamahdollisuuksia. Lisäksi ikä ih
mi siä koskeva palvelutarjonta tulee saattaa yhteen paikkaan
hel pos ti asukkaiden saataville."

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi.
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Kaupunginvaltuusto § 76 12.10.2020

 

Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Valtuutettu Jarkko Kanervan ym. valtuustoaloite luontopolkujen ja
-reittien kehittämisestä

718/00.07.01/2020

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 § 76

Valtuutettu Jarkko Kanerva luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan
val tuus to aloit teen:

"Koronakevät ja syksy ovat voimakkaasti lisänneet kotimaan
mat kai lua ja erityisesti luontopolkujen ja reittien käyttöä.
Naan ta lis sa tämä on näkynyt myös polkupyörämatkailun ja
ve nei lyn lisääntymisessä ja kauden pidentymisessä syksyllä.
Va li tet ta vas ti Naantalin luontopolkujen kunto on
 Kultaranta Resortin yksityistä polkua lukuun ottamatta 
enim mäk seen huono ja viitoitus heikko, eikä matkailun
kehitystrendiä ole päästy täysimääräisesti hyödyntämään. Ti
lan net ta olisi nyt tarkoituksenmukaista korjata kun
Valtioneuvosto tarjoaa kun nil le erityisavustusta
lähivirkistysalueiden kunnostukseen ja kehittämiseen.

"Avustuksen tavoitteena on luoda laadukkaita ja helposti saa
vu tet ta via mahdollisuuksia ulkoilla lähiluonnossa. Avus tuk sel
la voidaan kunnostaa ja kehittää kunnan nykyisten lä hi vir kis
tys aluei den reittejä, rakenteita ja palveluita tai luoda pal ve lu
ra ken tei ta uusille alueille. Hankkeiden tulee tukea mah dol li
sim man suuren käyttäjäjoukon ulkoilua. ..
Hankkeelle on eduksi, jos virkistysalueet ovat helposti saa vu
tet ta via arjen luontoalueita, joihin pääsee kävellen, pyörällä
tai julkisilla kulkuvälineillä. Näin hankkeet tukevat samalla
Suo men hiilineutraalisuustavoitteita."

Luolalanjärveä kiertävä reitti on eniten käytettyjä Naantalin
luon to po luis ta. Se on myös merkitty luonnonarvojen vai he
maa kun ta kaa vaan. Reittiä on osittain kunnostettu järven län
si puo lel ta, mutta itäpuolen reitti on huonokuntoinen ja huo
nos ti viitoitettu. Tärkeää olisi tietenkin se, että teol li suus alu
een rakentamista ei siellä uloteta liian lähelle luontopolkua. 
Jär ven pohjoispäässä huonokuntoinen polku kulkee Ar mon
laak son tien ja järven välissä ja liikenteen melu häiritsee
käyttäjiä. Paikalla on sijainnut Naantalin matkailuhistorian
kan nal ta tärkeä Viluluodon lähde. Luontopolun kun nos tuk sel
la ja mahdollisesti tien varteen tehtävällä melukaiteella reitin
kiin nos ta vuut ta myös matkailukohteena voitaisiin huo mat ta
vas ti lisätä.

Eniten toimenpiteitä on toistaiseksi suunnattu Aurinkopoluksi
ni me tyl le kulttuuri ja luontopolulle, joka on hyvin paljon mat
kai li joi den käytössä. Reitin kiinnostavuutta voitaisiin lisätä
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

opas tau luil la, joissa kerrottaisiin alueen luonnosta ja his to
rias ta. Opasteet voisivat myös olla digitaalisessa muodossa.
Mie len kiin toa herättävä paikalliskohde polun varressa on esi
mer kik si kunnostettavana oleva Villa Ceder (vuodelta 1928),
jo ka viimeisenä edustaa 1900luvun alkupuolen tyypillistä hu
vi laarkkitehtuuria ja ansaitsisi arvostusta suojelukohteena.
Kai lon Aurinkopolulta suuntautuva  reitti on Muumikauden ul
ko puo lel la kin hyvin suosittu. kirkko, Vanhakaupunki ja Ku pa
ri vuo ri ovat Aurinkopolun eteläpäässä tärkeitä kohteita.  Rei
tin pohjoispään tuntumassa on myös Luikkionvuori, jonka
hui pul ta on mielenkiintoiset näköalat. Sinnekään ei ole kun
nol lis ta viitoitusta. Aurinkopolulta pitäisi pohjoisen suunnalla
ol la myös yhteys Raision luontopolkureitistöön. Tämä yh teys
tar ve on esitetty maakuntakaavassa ja se mahdollistaisi pi
tem pien kin patikkaretkien tekemisen.

Luonnonmaan puolella kiinnostava luontokohde on mm. Lin
na vuo ri , johon johtava polku on vaikeasti löydettävissä. Yh
teys Linnavuorelta tulevaan Luonnonmaan perhetaloon tulisi
saat taa käyttökelpoiseen kuntoon samoin kuin reitit Haijaisiin
ja Villan tilalle.

Saariston suunnalla hyviä luontokohteita ovat esimerkiksi
Pie nen Rengastien varressa sijaitseva Aaslan Karhuvuori ja
muista reiteistä sivussa oleva Me ri mas kun Kaasavuori.

Viimeaikaisissa tutkimuksissa on todettu, että ly hyt ai kai nen
kin käynti luonnonympäristössä aikaansaa ter veys vai ku tuk
sia. Tämän takia on tärkeää, että esimerkiksi koulujen ja päi
vä ko tien läheisyydessä on luonnontilaista ympäristöä . Tä mä
on todettu Naantalin 16.3.2020 hyväksytyssä ym pä ris tö oh jel
mas sa. " Kaavoituksessa otetaan huomioon, että asuin alueil
la ja koulujen, päiväkotien ja palvelukotien lä hei syy des sä on
riittävästi metsää tai muuta luonnonmukaista vi her aluet ta
virkistäytymiseen ja luontoyhteyden säilyttämiseen. Lä hi met
sät koulujen ja päiväkotien läheisyydessä mah dol lis ta vat
metsäkoulutoiminnan ja hyvää luontosuhdetta he rät te le vän
varhaiskasvatuksen."

Tärkeää olisi myös se, että luontopoluilla olisi ainakin lyhyitä
es teet tö miä reittejä. Tämä voisi auttaa ikääntyvien, heikosti
liik ku vien naantalilaisten hyvinvointia ja terveyttä. Tällaisia
voi tai siin helposti toteuttaa esimerkiksi Kailossa tai Suo vuo
ren kartanon alueella.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Vastauksessa Saara Seppälän valtuustoaloitteeseen
(16.10.2017) elinkeinoasiamies Jorma Ranta on todennut
mm. seuraavaa: "Luontopolkujen kehittämisessä on kau pun
gin kannalta monia myönteisiä vaikutuksia, ...Vaikka luon to
pol ku jen kehittäminen ei suoraan kuulu elinkeinopalveluitten
vas tuu alu ee seen, niin se tukee sitä seuraavista syistä: (ly
hen nel mä)
 tonttimarkkinoinnin kannalta hyvät ul koi lu mah dol li suu

det ja lähiliikuntapaikat muodostavat ve to voi ma te ki jän,
joka lisää kiinnostusta sijoittua Naantaliin.

 ... luontopolut tarjoavat matkailijoille helpon ja il mai sen
lähestymismahdollisuuden saariston luontoon. Help po
saavutettavuus on matkailijan kannalta kriteeri, joka
aut taa uusiin  kohteisiin t utustumista. Tieto kohteista
tulee olla hel pos ti löydettävissä  verkkopalveluissa ja
fyysisinä opas tei na paikan päällä..."

Kaupungin ympäristöohjelmassa todetaan: "Lä hi luon to koh tei
siin pääsemiseksi ei tarvita autoa, vaan ne ovat kaikkien saa
vutettavissa jalan ja polkupyörällä. Kaupunki mahdollistaa
maankäyttöratkaisuillaan vähähiilistä liikkumista edistämäl lä
lähipalvelujen saavutettavuutta."

Edellä esitettyyn viitaten esitämme, että Naantalin kaupunki
laa tii kokonaisohjelman luontopolkujen ja virkistysreittien ke
hit tä mi sek si kaupungin ympäristöohjelman tavoitteiden mu
kai ses ti."

KAUPUNGINVALTUUSTO:

Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Muutoksenhakuohje

Toimielin  Kaupunginvaltuusto

Kokouspäivämäärä 12.10.2020

Pöytäkirja yleisesti nähtävänä

Pöytäkirja on 20.10.2020 pidetty nähtävänä yleisessä tie to ver kos sa osoit
tees sa www.naantali.fi.

Muutoksenhakukiellot  Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan kun nal lis
va li tus ta, koska päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa:

§ 71  § 76.

Valitusosoitus Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella:

Kunnallisvalitus

§ 70.

 valitusaika 30 päivää

 valitusviranomainen:

Turun hallintooikeus
Postiosoite: PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite: Sairashuoneenkatu 2–4, 20100 Turku

Valituksen voi tehdä myös hallinto ja erityistuomioistuinten
asioin ti pal ve lus sa osoitteessa
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan vii mei
se nä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Tuomioistuinmaksulain (1455/2015) nojalla valituksen käsittelystä hal lin
tooi keu des sa perittävä oikeudenkäyntimaksu on 260 euroa. Mikäli hal lin
tooi keus muuttaa valituksenalaista päätöstä muutoksenhakijan eduksi, oi
keu den käyn ti mak sua ei peritä. Maksua ei myöskään peritä eräissä asia
ryh mis sä eikä myöskään mikäli asianosainen on muualla laissa vapautettu
mak sus ta. Maksuvelvollinen on vireillepanija ja maksu on va li tus kir jel mä
koh tai nen.

Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaannista.

Asianosaisen katsotaan saa neen päätöksestä tiedon, joll ei muuta näytetä,
seit se män päivän kuluttua sii tä, kun päätöstä kos keva pöytäkirjanote on
lä hetetty hänelle kirjeellä. Käytet täessä sähköistä tiedoksiantoa katsotaan
asian osai sen saaneen tiedon päätök sestä kolmantena päivänä viestin lä
het tä mi ses tä.
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Pöytäkirjantarkastajien nimikirjaimet:   

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän
ku lut tua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan vii mei nen päi vä
on py hä päivä, itse näisyyspäivä, vapunpäivä, joulu tai ju han nus aatto tai ar
ki lau an tai, valituksen saa teh dä ensim mäisenä ar ki päivä nä tä män jäl keen.

Valituskirjassa on ilmoitettava

 valittajan nimi, ammatti, asuinkunta ja postiosoite

 päätös, johon haetaan muutosta

 miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen
vaadi taan tehtäväksi

 muutosvaatimuksen perusteet.

Valituskirja on valittajan tai valituskirjan muun laatijan omakätisesti allekir
joitettava. Jos ainoastaan laatija on allekirjoittanut valituskirjan, siinä on
mai nit ta va myös laatijan ammatti, asuinkunta ja postiosoite.

Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan, alkuperäisenä tai viran
puo les ta oikeaksi todistettuna jäljennöksenä sekä todistus siitä päivästä,
jos ta valitusaika on luettava. 

Valituskirjat on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päätty
mistä. Omalla vastuulla valitusasiakirjat voi lähettää postitse tai lähetin
väli tyksellä. Postiin valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät
pe rille ennen valitusajan päättymistä.


